
VERENIGINGSVERSLAGEN EN 
MEDEDELINGEN 

NEDERLANDSE VERENIGING VAN TANDARTSEN 

Jaarverslag van de secretaris over het jaar 1970 

Van de leden 

Op 1 januari 1970 telde de Vereniging 996 leden. Tijdens de 
voorjaarsvergadering traden 51 leden en 3 buitengewone leden 
toe; tijdens de najaarsvergadering 34 leden. 

In het algelopen jaar bedankten elf leden voor het lidmaat-
sohap, terwijl zes leden i.v.m. art. 5 van de statuten en vijf leden 
om andere redenen van de ledenlijst werden afgevoerd. Acht 
leden ontvielen ons dit jaar door overlijden, n.l, de collegae: 
J. H. Buys, W. den Engelsen, B. Engelsma, H. M. Foks, 
H. F. A. Meulemans, G. F. J. Rombouts, J. T. Stuy en 
A. H. W. P. Theunissen. 

Op 1 januari 1971 telde de vereniging 1055 leden terwijl op 
die datum 38 kandidaatleden stonden ingeschreven. De col-
legae Prof. P. H. Buisman en F. E. Paesi vierden dit jaar hun 
diamanten jubileum en collega A. J. Danser zijn gouden be-
roepsjubileum. Zestien collegae herdachten dit jaar het feit dat 
zij 40 jaar geleden hun tandartsdiploma behaalden, n.l. J. T. 
Beukers, J. L. Bouwer Jr., A. W. Bruinooge, Prof. K. G. Bijl-
stra, mevr. J. Doedens-Woudstra, M. C. Frese, H. F. A. Meule-
mans (t), J. E. van Moppes, L. Raangs, J. van der Sande, Dr. 
F. H. Smith, A. J. A. Velsink, Prof. Dr. J. B. Visser en 
L. Wams. Voor twee collegae vond dit heugelijke feit 25 jaar 
geleden plaats, de eerste afgestudeerden na de heropening van 
de opleiding na de oorlog, n.l. de collegae W. F. Houwing en 
E. van Gendt. 

Op 21 mei 1970 werd onze voorzitter Dr. G. J. Kuren be-
noemd tot lector in de Mondziekten en Kaakchirurgie aan de 
R.U. te Utrecht. Op 14 december aanvaardde ons buitenge-
woon lid Dr. F. C. M. Driessens het ambt van gewoon hoog-
leraar in de Wetenschap en Technologie van Tandheelkundige 
Materialen met een rede getiteld: „Kwaliteitsproblematiek in 
de tandheelkunde". 

Vijf leden verkregen dit jaar het doctoraat in de geneeskun-
de n.l. de collegae A. K. Panders op 14 januari, G. L. J. M. 
Honée op 14 mei, Th. C. Vriezen op 24 juni, R. Brons op 
14 oktober en mej. M. de Boer op 8 december. 

Van het bestuur 

Het bestuur herdacht tijdens de voorjaarsvergadering het ver-
scheiden van collega L. M. Willemse, die van 1934 tot 1939 
bestuurslid van onze vereniging was. Op 24 april was het be-
stuur vertegenwoordigd bij de uitreiking van de Dr. E. Flau-
menhaftprijs te 's-Gravenhage. 

Prof. A. J. van Amerongen en Dr. A. J. Brongersma ver-
tegenwoordigden het bestuur tijdens het congres Surdentisma te 
Nijmegen. Op 4 december was het voltallige bestuur aanwezig 
bij de luisterrijke viering van het 60-jarig tandartsjubileum van 
Prof. P. H. Buisman in het Groot Auditorium van de R.U. te 
Utrecht. 

Op 8 december was het bestuur wederom vertegenwoordigd 
in het Groot Auditorium, nu om getuige te zijn van de pro-
motie van mej. M. de Boer. 

Op 19 december bood Prof. A. J. van Amerongen de geluk- 

wensen aan namens de Vereniging na de oratie van Prof. Dr. 
F. C. M. Driessens. 

De samenstelling van het bestuur wijzigde zich tijdens de voor-
jaarsvergadering. Aan de beurt om af te treden waren de be-
stuursleden Prof. Dr. G. Boering, de voorzitter G. Dekker en 
de penningmeester Prof. D. F. Veldkamp. 

De door het bestuur voorgestelde kandidaten werden tijdens 
de voorjaarsvergadering met algemene stemmen benoemd zo-
dat de bestuurssamenstelling nu is als volgt: 

Dr. G. J. Kusen 
Prof. A. J. van Amerongen 
F. E. R. de Maar 
P. Henry 
L. Onstein 
Dr. A. J. Brongersma 
Prof. Dr. A. J. van Hillegondsberg 

voorzitter, 
vice-voorzitter, 
secretaris, 
2e secretaris, 
penningmeester, 
commissaris, 
commissaris. 

Dr. A. J. Brongersma werd verzocht tevens de functie van pen-
ningmeester van de Stichting W.T.A. te vervullen. 

Op 6 febr. vond de gezamenlijke vergadering met het bestuur 
van de Stichting W.T.A. plaats en werden de gebruikelijke jaar-
stukken ter voorbereiding van de huishoudelijke vergadering 
op 10 april opgemaakt. 

Op 5 juni, 26 september, 29 oktober en 11 december vonden 
bestuursvergaderingen plaats. De vergadering op 26 september 
was wederom een dagvergadering te Harderwijk. 

Van de Stichting W.T.A. 

Tijdens de voorjaarsvergadering van de Vereniging traden Prof. 
D. F. Veldkamp en Prof. J. van Aken als bestuurslid af en 
werden opgevolgd door Dr. A. J. Brongersma en R. H. Land-
man. Tegelijkertijd werden voor de drie opleidingen welke nu 
niet langer in het bestuur vertegenwoordigd waren, min of 
meer officiële contactpersonen aangesteld. De samenstelling 
van het bestuur was nu als volgt: 

Prof. Dr. P. A. E. Sillevis Smitt voorzitter, 
Dr. A. J. Brongersma 	penningmeester, 
R. H. Landman 
	

lid, 
P. Bok 
	

lid, 
J. E. Meeuwig 	 secretaris. 

Prof. J. van Aken, A. F. Kayser en J. H. N. Pameijer waren 
bereid om als correspondent van de rijksuniversiteit te Utrecht, 
de Katholieke Universiteit te Nijmegen en de Universiteit van 
Amsterdam op te treden. 

Het bestuur vergaderde op 22 januari en op 20 mei. Op 
4 februari werd met vertegenwoordigers van de Maatschappij, 
de Vereniging en de Universiteiten vergaderd over het post-
academische onderwijs. Op 6 februari werd met het bestuur 
van de Vereniging een gemeenschappelijke vergadering belegd. 

Voorzitter en secretaris kwamen vele malen bijeen om de 
lopende zaken te regelen. 

Op 14 februari hielden collega W. J. Visser en de internist 
drs. S. A. Duursma in het Tandheelkundig Instituut te Utrecht 
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een drietal voordrachten over de pathologie en histologie van 
bot en tanden. Hierbij waren 51 collegae aanwezig. 

Dr. G. J. M. Tonino gaf op 13 en 14 maart in het labora-
torium voor Fysiologische Chemie een cursus getiteld „Van 
genotype tot fenotype". Er waren 80 toehoorders. In een col-
legezaal van de Vrije Universiteit te Amsterdam sprak Dr. 
Niles F. Guichet op donderdag 9 april voor 25 collegae over 
„Occlusion". 

Tenslotte gaf Prof. Dr. A. Gerber uit Zürich op 19 septem-
ber voor 97 collegae een cursus „Okklusionsanalyse in der täg-
lichen Praxis im Partiel- und Vollprothethik". 

Onder auspiciën van de W.T.A. is door de sectie Klinische 
Geneesmiddelenonderzoek van TNO een onderzoek begonnen 
naar de werkzaamheid van verschillende analgetica bij pijn-
toestanden in het dento-maxillaire gebied. Het onderzoek staat 
onder leiding van Dr. F. A. Nelemans, farmacoloog, en wordt 
uitgevoerd door de arts drs. R. H. Booy. De gegevens van dit 
onderzoek zullen te gelegener tijd op een cursus van de W.T.A. 
bekend worden gemaakt. 

Van het Comité van Overleg 

Het Comité van Overleg, samengesteld uit de voorzitters en 
secretarissen van het Nederlandsch Tandheelkundig Genoot-
schap, de Nederlandse Vereniging van Tandartsen en de Ne-
derlandsche Maatschappij tot Bevordering der Tandheelkunde, 
is in het afgelopen jaar wederom niet bijeen geweest. 

Van de contacten met andere tandheelkundige verenigingen 

Tijdens de voor- en najaarsvergadering waren het Nederlandsch 
Tandheelkundig Genootschap, de Nederlandsche Maatschappij 
tot Bevordering der Tandheelkunde en het Nederlands Tijd-
schrift voor Tandheelkunde door hun bestuurs-delegatie ver-
tegenwoordigd. Op beide vergaderingen vertegenwoordigde col-
lega L. Ruts de Koninklijke Belgische Vereniging voor Tand-
heelkunde. 

Prof. Dr. C. A. Fischer vertegenwoordigde de Deutsche 
Gesellschaft für Zahn-, Mund- und Kieferheilkunde tijdens de 
voorjaarsvergadering. Van 29 tot 31 mei vertegenwoordigden 
de voorzitter en de secretaris de Vereniging tijdens het congres 
van het Schweizerische Zahnärzte Gesellschaft te Interlaken. 

De bestuursleden P. Henry en L. Onstein vertegenwoordig-
den de Vereniging tijdens het congres van de Deutsche Gesell-
schaft für Zahn-, Mund- und Kieferheilkunde in juni te Berlijn. 

Prof. A. J. van Amerongen vertegenwoordigde de Vereni-
ging tijdens het 60-jarig bestaan van Het Ivoren Kruis op 23 
november. 

Op 4 maart vond een oriënterende bespreking plaats van het 
bestuur van de Vereniging met vertegenwoordigers van de 
Maatschappij, de C.C.W.V., de W.T.A. en de leden van de 
Utrechtse faculteitscommissie P.U.O. Een verslag van deze ver-
gadering werd aan alle deelnemers toegezonden en een „Stu-
diecommissie overkoepeling P.U.O." werd ingesteld. 

Van de vergaderingen 

De voorjaarsvergadering (jaarvergadering) vond op 10 en 11 

april plaats. Tijdens het huishoudelijke gedeelte werden de 
jaarstukken afgedaan. Daarna vond de bestuursverkiezing 
plaats. De vice-voorzitter, Prof. A. J. van Amerongen, richt 
zich in welgekozen woorden tot de scheidende voorzitter, 
G. Dekker. De nieuw benoemde bestuursleden Dr. A. J. Bron-
gersma, L. Onstein en Dr. G. J. Kusen en het nieuw benoemd 
W.T.A.-lid R. H. Landman worden door de voorzitter geluk 
gewenst met hun benoeming. 

Tijdens het wetenschappelijke gedeelte van de vrijdagmid-
dagvergadering spraken Dr. R. Steendijk over „De betekenis 
van calcium en fluor in de voeding voor gebit en skelet" en 
Prof. Dr. C. den Hartog over „Voeding van de jeugd", 

Tijdens de vrijdagavond spraken Prof. J. W. A. Tjebbes over 
„De taak van de tandarts bij de diagnostiek van tumoren" en 
Prof. Dr. Knud Dreyer Jorgensen over „Silicate cements, plas-
tic filling materials and carboxylate cements". Tijdens de zater-
dagochtend spraken Dr. J. P. Schadé over „Neuromusculaire 
integratie" en Dr. P. C. Schärer over „The neurophysiology of 
mastication and bruxism; practical aspects of recent research 
in occlusion". 

De ochtend werd besloten met een rede van de scheidende 
voorzitter, collega G. Dekker, „Bewogen tandheelkunde", ge-
volgd door een dankwoord aan de scheidende en blijvende be-
stuursleden. 

De najaarsvergadering vond plaats op 13 en 14 november. 
Na het huishoudelijke gedeelte werd het wetenschappelijk pro-
gramma tijdens de vrijdagmiddagvergadering verzorgd door 
Dr. C. A. W. Korenhof met twee voordrachten: „De partiële 
prothese: sterfbed van het restgebit?" en „Precisieverankerin-
gen: behoud van het restgebit?" 

Dr. H. S. Duterloo sprak over „Nieuwe inzichten en aspec-
ten van de gerontologie van de menselijke aangezichtsschedel". 
Tijdens de vrijdagavondvergadering sprak Prof. J. J. Pindborg 
in twee voordrachten over „Global aspects of oral cancer". 

De zaterdagochtend was gewijd aan tafeldemonstraties in de 
Expohal van het Jaarbeurs congres- en vergadercentrum. De 
organisatie was toevertrouwd aan een commissie bestaande uit 
de collegae P. Henry, voorzitter, J. M. van Doorne, K. V. 
Knaud, F. E. R. de Maar en S. Mulder. Door 26 collegae of 
groepen collegae waren de tafeldemonstraties verzorgd. 

Het grote aantal bezoekers, zeker 500, en de alom gehoorde 
woorden van lof bewezen wel dat deze demonstratie-ochtend 
geslaagd mag worden genoemd. 

Naschrift 

Het oude zowel als het nieuwe bestuur kunnen gelukkig terug-
zien op een jaar waarin het aan belangstelling van de zijde van 
de leden voor het gebodene niet heeft ontbroken. Veel arbeid 
is door de bestuursleden verricht voor onze Vereniging. De 
zorgen door de steeds toenemende kosten werden gelukkig 
voor de penningmeester weggenomen door de contributiever-
hoging. Het snel stijgen van het ledental geeft, hoewel de werk-
zaamheden van de secretaris vermeerderd zijn, zeker redenen 
tot tevredenheid, maar het legt, zoals de oud-voorzitter eens 
sprak, een steeds grotere verantwoordelijkheid op de schouders 
van het bestuur. 

's-Gravenhage, januari 1971 	F. E. R. de Maar, secretaris 
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Verenigingsverslagen en mededelingen 

NEDERLANDSE VERENIGING VOOR SOCIALE 
TANDHEELKUNDE 

Jaarvergadering 1971 

Op vrijdag 18 juni vond de jaarvergadering 1971 van de Neder-
landse Vereniging voor Sociale Tandheelkunde plaats in het 
Jaarbeurs congres- en vergadercentrum te Utrecht. Tijdens het 
openbare gedeelte hield collega T. G. J. Kuipéres, directeur 
van de Ned. Ver. v. Soc. Tandheelkunde, een inleiding, getiteld: 
„Tandverzorging, een bodemloze caviteit?" Voor een talrijk ge-
hoor, merendeels bestaande uit niet-tandartsen, schetste hij aan 
de hand van een serie dia's de sombere toestand waarin zich 
de temporaire zowel als de blijvende gebitten van de Neder-
landse jeugd bevinden. Omdat restauratieve maatregelen door-
gaans te laat komen en bovendien een onevenredig beroep 
doen op de beschikbare mankracht, zal de bestrijding van dit 
euvel veel meer op het gebied van de preventie moeten worden 
gezocht. In het kader van zijn betoog verstrekte collega Kui-
péres de volgende cijfers: 
1. Wanneer de kleuter gesaneerd het basisonderwijs wil bin-

nenstappen, betekent dit dat per kleuter gemiddeld 3 restau-
raties per jaar moeten worden aangebracht. Aangezien Ne-
derland omstreeks 1 miljoen kleuters van 2+ tot 62 jaar telt, 
zou dit neerkomen op 3 miljoen restauraties per jaar. Be-
rekend wordt dat hiervoor 800 tandartsen nodig zouden zijn. 

2. Wanneer het schoolkind gesaneerd het basisonderwijs wil 
verlaten, zullen per kind tenminste 2 restauraties per jaar 
moeten worden aangebracht. Er zijn ongeveer 1+ miljoen 
schoolkinderen, dus dat komt wederom neer op 3 miljoen 
restauraties per jaar en hiervoor zouden opnieuw 800 tand-
artsen nodig zijn. 

Wanneer uit deze uitkomsten de conclusie zou worden getrok-
ken, dat in het kader van de tandheelkundige gezondheidszorg 
ten bate van het Nederlandse kind 1600 tandartsen zouden 
moeten worden aangetrokken, dan is dat natuurlijk niet juist. 
De tandverzorging is inderdaad een bodemloze caviteit en een 
uitzichtloze zaak, wanneer op grond van dergelijke berekenin-
gen wordt geconcludeerd tot een toevoer van tandartsen voor 
uitsluitend restauratieve verzorging. Zij zullen met hun allen 
n.l. niet bij machte zijn, het cariësprobleem op te lossen: zij 
zullen alleen de door cariës aangerichte verwoestingen „repa-
reren". Het is duidelijk dat andere maatregelen nodig zijn om 
de tandheelkundige gezondheidszorg doelgericht te laten bij-
dragen aan het werkelijk gezondhouden van het gebit. Maar 
om aan dat verlangen tegemoet te komen, is men uit de aard 
der zaak op preventie in al haar verscheidenheid aangewezen. 

Naar aanleiding hiervan werd ter vergadering tevens uitgereikt 
een rapport van de Werkgroep TGVO van de Centrale Raad 
voor Sociale Tandheelkunde, onder de titel: „Criteria voor de 
vormgeving aan de tandheelkundige gezondheidsvoorlichting 
en -opvoeding". Deze Werkgroep stond onder leiding van de 
adjunct-directeur van het Voorlichtingsbureau voor de Voe-
ding, de heer W. de Kloe, arts, en aan de gedachtenwisseling 
namen deskundigen uit diverse belanghebbende organisaties 
(o.a. de Nederlandse Stichting voor Gezondheidsvoorlichting 
en -opvoeding, de ziekenfonds- en kruisorganisaties) deel. De 
opdracht voor deze Werkgroep luidde een structuur te schetsen 

waarbinnen de TGVO-programma's met juiste vorm en inhoud 
een wezenlijke bijdrage kunnen leveren tot de bevordering van 
de gezondheid van de mond bij de Nederlandse bevolking. 

Vast stond dat preventieve maatregelen bij dit alles voorrang 
moesten hebben. Deze maatregelen zijn onder te verdelen in: 
1. algemene preventieve maatregelen, waarbij niet in de eerste 

plaats de actieve medewerking van het publiek is vereist, zo-
als b.v. bij de drinkwaterfluoridering; 

2. individuele preventieve maatregelen, waarbij zulks wel het 
geval is (mondhygiëne b.v.). Deze medewerking zal moeten 
worden verkregen en gestimuleerd door voorlichting en op-
voeding. 
Met deze voorlichting en opvoeding dient reeds tijdens de 

zwangerschap een aanvang te worden gemaakt. De aanstaande 
moeder moet ervan doordrongen worden dat tandbederf kan 
worden voorkomen door minder suiker (saccharose) te gebrui-
ken, het gebit te laten saneren en goede mondhygiënische 
maatregelen toe te passen. In de eerste levensjaren van het kind 
dient de voorlichting van de moeder te worden voortgezet, op-
dat zij zich gemotiveerd kan verweren tegen wat genoemd 
wordt de „groep van snoepgevers" (grootouders, kennissen, 
etc.), die vaak zo'n nadelige invloed hebben op de smaakvor-
ming van de kleuter. Trouwens, ook die snoepgevers zelf zullen 
in de TGVO-activiteiten moeten worden betrokken. 

Verder zullen de schoolkinderen en de adolescenten „gebits-
bewust" moeten worden gemaakt, in die zin dat zij voldoende 
oog krijgen voor het belang van preventieve maatregelen, ten 
einde verstandige voedingsgewoonten te aanvaarden en het ge-
bit regelmatig te (laten) verzorgen. 

Ten slotte zal aan de groep van volwassenen en bejaarden 
ook aandacht dienen te worden besteed, niet alleen in hun 
kwaliteit van snoepgevers, maar tevens ten behoeve van hun 
eigen preventieve verzorging: in verband hiermee wordt ge-
wezen op de noodzaak tot het voorkomen van de veelal moei-
lijk te genezen parodontopathieën, alsmede van de moeilijk te 
behandelen cervicale resp. wortelcariës, waardoor bij volwas-
senen en bejaarden veel gebitselementen verloren gaan. Ook 
dient deze groep voorlichting te ontvangen aangaande de pro-
blemen, die het dragen van een prothese met zich brengt. 

Het rapport gaat verder in op de analyse van het leerproces 
bij voorlichting en opvoeding, op verschillende vormen van 
TGVO (massa-, groeps- en individuele voorlichting) en op pro-
blemen aangaande de uitvoering en begeleiding van de TGVO. 
Het besluit met een viertal algemene conclusies, die hieronder 
worden afgedrukt. 

1. Opleiding tandartsen 
De Werkgroep constateert, dat in de tandheelkundige studie-
programma's in toenemende mate aandacht wordt besteed aan 
de preventieve tandheelkunde. 

Naar de mening van de Werkgroep dient deze ontwikkeling 
krachtig te worden gestimuleerd, opdat de afgestudeerde tand-
arts op zijn taak met betrekking tot de preventieve gezond-
heidszorg van de mond berekend is en daar actief vorm aan 
geeft. 

De Werkgroep concludeert voorts, dat aandacht zal moeten 
worden besteed aan een permanente begeleiding van de prac-
tizerende tandarts in de vorm van postacademische cursussen, 
die de tandarts dienen te motiveren om een voortdurende aan-
dacht aan de preventie te besteden. 
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2. Uitvoering van de TGVO 
Hoewel gestreefd zal moeten worden naar een uniforme opzet 
van de TGVO, zal uitgegaan moeten worden van lokale situa-
ties, welke op de uitvoeringsvorm van invloed zullen kunnen 
zijn. Daarom is de Werkgroep voorstander van experimenten 
op dit terrein. 	,. 

Daar, waar op lokaal niveau belangstelling voor de TGVO 
wordt geconstateerd, dient deze belangstelling te worden gesti-
muleerd. 

Belangrijk is dat alle disciplines en instanties (tandartsen, 
schooltandverzorgingsdiensten, gemeentelijke autoriteiten, zie-
kenfondsen, kruisorganisaties, artsen etc.) komen tot een sa-
menwerkingsvorm, waaruit een plan tot uitvoering van de 
TGVO kan ontstaan. 

3. Begeleiding van de uitvoering van de TGVO 
Het bureau van de Centrale Raad voor Sociale Tandheelkunde 
heeft door de vele contacten, welke zij op het terrein van de 
jeugdtandverzorging heeft, op een aantal plaatsen in Nederland 
belangstelling geconstateerd voor goed opgezette TGVO-pro-
gramma's als uitgangspunt voor een doelmatige kindertandver-
zorging. 

De Werkgroep acht het noodzakelijk, dat de Centrale Raad 
voor Sociale Tandheelkunde zich beraadt over de wijze waar-
op de uitvoering van deze TGVO-programma's, gebaseerd op 
de in dit rapport aangegeven criteria, kan worden begeleid. 

4. Evaluatie 
Wanneer tot uitvoering van bepaalde experimenten op dit ter-
rein zal worden overgegaan, acht de Werkgroep het uitermate 
belangrijk, dat het effect en de kosten van de activiteiten regel-
matig worden gemeten. Een evaluatie van de TGVO is van het 

grootste belang. Daardoor wordt het immers mogelijk om tot 
een verantwoorde opzet, coördinatie en begeleiding te komen 
bij uitbreiding van het aantal experimenten. 

NEDERLANDSE VERENIGING VOOR 
MEDISCHE HYPNOSE 

Een mededeling 

Het Bestuur van de Nederlandse Vereniging voor Medische 
Hypnose stelt het op prijs te verklaren, dat het zich uitdrukke-
lijk distantieert van de inhoud en strekking van het artikel 
„Hypnose in opmars", verschenen in het weekblad Panorama 
no. 34. 

Overleg over plaatsing van dit artikel heeft nooit plaatsgevon-
den met het Bestuur van de Nederlandse Vereniging voor 
Medische Hypnose, noch met één van de leden van de ver-
eniging. 

Het secretariaatsadres van de vereniging is zonder mede-
weten en toestemming van het Bestuur geplaatst. 

Het Bestuur wenst langs deze weg zijn ontstemming en te-
leurstelling over dit artikel uit te spreken, aangezien dit de 
imagevorming van de hypnose niet ten goede komt en één van 
de doelstellingen, nl. het geven van een verantwoorde voorlich-
ting op het gebied van de medische hypnose, schaadt. 

Namens het Bestuur van de 
Nederlandse Vereniging voor 
Medische Hypnose, 
W. P. J. Viëtor, zenuwarts (secretaris). 

INTERNATIONAAL 

FEDERATION DENTAIRE INTERNATIONALE 

Verslag van de 59e jaarvergadering te München, 
16-22 juni 1971 

Openingszitting 
Ruim 3700 personen waren bijeen in de reusachtige Bayern-
halle om getuige te zijn van de opening der 59e jaarvergade-
ring. De president van de F.D.I., J. Stork, dankte in zijn ope-
ningstoespraak de president van de Duitse Bondsrepubliek voor 
zijn bereidwilligheid, het beschermheerschap van deze bijeen-
komst op zich te nemen. Hij wees op de groei van het ledental 
(thans 8000 supporting members) en van de activiteiten der 
Federatie sinds het jaar van haar oprichting: 1900; hij betuigde 
voorts zijn erkentelijkheid aan de Duitse professie, belichaamd 
in het Bundesverband der Deutschen Zahnärzte, voor haar on-
verpoosde steun aan het streven van de F.D.I. om te bevorde-
ren dat zoveel mogelijk mensen kunnen profiteren van de 
tandheelkundige gezondheidszorg in de wereld. In verband 
hiermee legde hij de nadruk op het belang van preventieve 

maatregelen, in het bijzonder de fluoridering van drinkwater, 
alsmede op een zo efficiënt mogelijk gebruik van de tandheel-
kundige mankracht. 

Wetenschappelijk programma 
Het wetenschappelijke programma omvatte drie hoofdthema's: 
„Bioengineering in Dentistry", „Transplantation in Dentistry" 
en „Sensory Mechanism of Teeth". Gedurende de middaguren 
hadden de deelnemers keus uit 30 vrije voordrachten, 33 kli-
nische of technische demonstraties en 18 films. In aangrenzen-
de ruimten van de Bayernhalle werden bovendien tentoonstel-
lingen gehouden, o.a. over audio-visuele hulpmiddelen. Ook 
werden maquettes getoond van diverse opleidingscentra; hierbij 
was ook Utrecht vertegenwoordigd. Al deze manifestaties trok-
ken grote belangstelling. Dit blijkt ook uit het totale aantal 
bezoekers: 5930. 

De aandacht dient nog te worden gevestigd op een speciale 
openbare zitting, gewijd aan het onderwerp „Dentistry and the 
Social Sciences"; deze was voorbereid door de Commission on 
Dental Practice. De voornaamste sprekers waren L. Cohen 
(V.S.) en D. Richards (Gr.-Br.), beiden mede-redacteuren van 
een zojuist door de F.D.I. uitgegeven boek onder dezelfde titel 
(zie hieronder). Tevens werd in deze zitting een voordracht ge- 
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